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KLOBOU KY

• jsou ur eny d tem s rozšt pem patra, kdy
sání z prsu jim d lá potíže,

• místo použití klobou ku – trp livé u ení
dít te k p isávání a správná technika
kojení,

• klobou ek zp sobí zmatení dít te p i
sání.

Pro ?



Pro se používání klobou ku
nedoporu uje

• nenau í dít správnému úchopu prsu

•brání ú innému sání dít te:
- znemož uje uchopit a dob e stisknout dvorec –
neefektivní vyprazd ování prsu,
- výsledkem mohou být ucpané mlékovody a zán t prsu,

•brání správné stimulaci dvorce – snížení tvorby mléka.



Pro je KOJENÍ S KLOBOU KY pro dít
matoucí?



Pro je KOJENÍ S KLOBOU KY pro dít
matoucí?

Jak se liší sání z prsu a sání p es kolobou ek



KLOBOU KY a jejich užívání

• klobou ky jsou maminkám doporu ovány, pokud se
dít nedokáže p isát,

• tšinou d íve, než je mamince vysv tlena správná
technika kojení,

• íve, než maminky správnou techniku kojení
pochopí a osvojí si ji,

• vždy bychom si m li položit otázku, pro se dít
nep isává.



KOJENÍ S KLOBOU KEM

• není ešením prevence ani lé by popraskaných
bradavek,

• ne eší situaci „plochých nebo vpá ených“ bradavek,

• ne eší situaci, kdy se dít nep isává z jakéhokoli
jiného d vodu

• vždy bychom si m li položit otázku, pro se dít
nep isává.



KDYŽ SE DÍT NEP ISÁVÁ

Nutno rozlišit zdravotní p iny:
- abnormality tvá e, úst, jazyka, klenby patra,
(nap . rozšt py patra, krátká uzdi ka)
- neurologické problémy.



KDYŽ SE DÍT NEP ISÁVÁ

U zdravých d tí

Také u n kterých zdravých d tí m že trvat déle, než
se p isají.

Možné p iny:
- epidur. analgezie,
- odsávání z úst a nosu po porodu,
- separace od matky, neprob hlý imprinting atd.

Obrázek: http://babetko.rodinka.sk/vyziva/dojcenie-a-mlieko/pomoc-ploche-vpacene-bradavky/

http://babetko.rodinka.sk/vyziva/dojcenie-a-mlieko/pomoc-ploche-vpacene-bradavky/


ti se mohou p estat
isávat i tehdy, když se již

po porodu p kn isály:

- po podání klobou ku,
- po tom, co se matce

bolestiv nalijí prsy (nej ast ji
3.- 4. den po porodu, ale i
pozd ji).



POKUD SE DÍT ZATÍM NEP ISÁVÁ

• mít miminko co nejvíce u sebe,
v posteli, v šátku,

• dít k prsu nenutit,
• být trp livá,
• zkoušet p isávání k prsu bez

klobou ku,
• nejd ležit jší je ujistit matku, že

které d ti se opravdu
isávají pozd ji.



Kontakt skin to skin

Miminko nem žeme donutit se k prsu p isát,
ale maminka m že dít ti
ukázat, jak je p íjemný spole ný
kontakt..

.. a tímto miminko k prsu p ilákat.



CO JEŠT JE PRO P ISÁTÍ DÍT TE
VELMI ROZHODUJÍCÍ?



DOSTATE NÁ TVORBA MLÉKA!

- podniknout všechny kroky pro zvýšení tvorby
mléka,

- odst íkávat min. 8x denn 20 minut (z toho
alespo 1x v noci),

- dokrmovat dít mate ským mlékem alternativn .



JAK U IT MIMINKO K P ISÁVÁNÍ

LEŽITÉ JE:

- nau it se správnou techniku kojení, správn
dít u kojení držet,
- kontakt skin to skin, mít miminko co nejvíce u
sebe,
- isávat miminko v polospánku, nakrmit
miminko hned, když projevuje zájem, a když
ješt není úpln hladové,
- neprodlužovat dobu mezi krmením, hladové
rozrušené dít prs nep ijme,
- ipravovat miminko k p isátí tím, že jej
necháme sát pomocí cévky po prstu.



• každý den dát d átku dostatek p íležitostí k
isávání,

• tém každé miminko se jednou p isaje,

• zvlášt mezi 4. – 8. týdnem po porodu je
velká pravd podobnost p isátí dít te, i když
se ješt átko nep isálo,

• podmínkou je dostate ná tvorba mléka,
kterou je nutno udržovat,

• dobu, kdy se dít nep isává, využijeme na:
- rozvoj tvorby mléka,
- na nácvik p isátí, techniku kojení, správné

polohy.



Maminku tedy mezitím nau íme

- jak zvýšit a udržet tvorbu mléka,
- jak odsávat, odst íkávat mléko,
- jak mezitím krmit miminko kalíškem,
- jak p ipravit miminko na p ijetí prsu krmením cévkou
po prst ,
- jak miminko k prsu nalákat pomocí suplementoru -
cévka k prsu,
- masáž úst miminka.



ALTERNATIVNÍ DOKRM DÍT TE

•cévkou po prst – stimulace sacího reflexu,
•dokrm suplementorem – po prsu,
•dokrm kádinkou.

•Správný úchop cévky:



EŠENÍ PROBLÉMU „PLOCHÝCH a
VPÁ ENÝCH BRADAVEK“

„Nikdo by se nem l vyjad ovat k bradavkám matky“ – Jack
Newmann – podlamování d ry matky.

Podpo it maminku:

• Bradavky nemusí vypadat jako dudlík i savi ka.
• bradavky se v pr hu kojení ní,
• dít je schopné se p isát na jakoukoli bradavku,
• d ležité je správné p iložení k prsu.



EŠENÍ PROBLÉMU PLOCHÝCH, VPÁ ENÝCH
BRADAVEK

- vpá ené i ploché bradavky ale vyžadují v tší
trp livost p i p ikládádní dít te,

- pro posouzení je vždy d ležité zhodnotit, jak
bradavka reaguje na podrážd ní.



EŠENÍ PROBLÉM PLOCHÝCH, VPÁ ENÝCH
BRADAVEK

Pomáhá:
•formování prsu p ed kojením (pom cka),
• stimulace prsu p es kojením (p iložení chladivého
obkladu, masáž),
• správná poloha kojení – poloha tane níka, fotbalová,
• správná fixace dít te,
• správná fixace prsu,
• asté kojení – jako prevence nalitých prsou.



ílišné nalití prsu a plochá bradavka

Plochá bradavka m že být zp sobena také
otokem prsu p i jeho nalití.



Pokud je prs nalitý a oteklý:

Je nutné dvorec zm it, aby se dít bylo
schopno p isát - pomáhá kv tinková masáž.

- krátce p ed kojením prs manuáln odst íkat,
- mezi kojením p ikládat chladivé obklady,
-velmi pom že také vhodná podprsenka.



Nejlepší lé ba – prevence p ílišného nalití

- kojit co nej asn ji a také co nej ast ji,
- kojit dle pot eby dít te, neomezovat délku kojení,

- správná poloha a p isátí.



KOJÍME BEZ KLOBOU

ležité je:
•být trp livá, dít ti prs nabízet kdykoli dle pot eby, v
prvních dnech po porodu klidn i po 10 minutách,
•co nej ast jší kontakt k že na k ži,
•pokud je správná poloha, dít se nau í uchopit
jakoukoli bradavku,
•dít povzbuzovat k p isátí p ist íknutím mléka.



ležité

• jedin zkoušením a opakovaným p ikládáním se dít
nau í sát,

• tato situace je velmi náro ná
na trp livost maminky i poradce – zdravotníka.



V PORODNICI
• i když se miminko nep isaje, není nutné podávat

klobou ek,

• není prohrou zdravotník , že se dít nep isaje, a
že je krmeno alternativn (nep ikládat dít za cenu
použití klobou ku),

• každé dít pot ebuje sv j as.



kuji za pozornost


